

## Foreword from the Editor-in-Chief

Jon M. Truby\*

College of Law, Qatar University,  
Doha, Qatar  
Email: jon.truby@qu.edu.qa

It is a true honour to present *International Review of Law's* special issue on Sovereign Wealth Funds. It is intended to enhance dialogue internationally towards the complex legal issues surrounding the highly valuable and sometimes politically sensitive investments made by state bodies with the purpose of guaranteeing a secure return for future generations.

Advancing education and discourse on sovereign wealth fund law both assists the funds in their approach to self-regulation and the need for transparency, and avoids misunderstandings by lawmakers of the intentions of funds that can prevent mutually beneficial investments in international companies.<sup>1</sup> As a bilingual legal publication that seeks to overcome cultural, language and national barriers, *International Review of Law* was uniquely placed to host a subject of this nature.

At the sixth annual meeting of the International Forum of Sovereign Wealth Funds meeting in Doha, Qatar in November 2014, representatives of the world's major sovereign wealth funds committed to the Santiago Principles, sought ways to further their transparency and compliance with local laws.<sup>2</sup> Also being based in Qatar, this special issue is well-timed to follow up from its findings. We are delighted with the results herein, following the inclusion of some of the world's most respected authors in this field. With these articles being freely available online, it is hoped that the research of these distinguished and thoughtful authors will go far towards improving scholarship and practice on this subject.

To achieve all of this, we are highly grateful for the works of our Guest Editor, Professor Joel Slawotsky, who has gone to every length to ensure the successful completion of this issue. We are also grateful to our publishers, Bloomsbury Qatar Foundation Journals/QScience.com, whose diligence and attention always exceeds our expectations. We vastly appreciate the continual support we have received from our university management, and particularly Qatar University's President, Professor Sheikha Abdulla Al-Misnad, as well as the vision of the College of Law under our Dean, Dr. Mohammed Al-Khulaifi. Finally we would like to thank the wisdom of His Highness the Emir, Sheikh Tamim bin Hamad bin Khalifa Al Thani, whose vision has enabled our journal to continue to achieve its research agenda.

[http://dx.doi.org/  
10.5339/irl.2015.swf.3](http://dx.doi.org/10.5339/irl.2015.swf.3)

Submitted: 25 February 2015  
Accepted: 25 February 2015  
© 2015 Truby, licensee  
Bloomsbury Qatar Foundation  
Journals. This is an open access  
article distributed under the terms  
of the Creative Commons  
Attribution license CC BY 4.0,  
which permits unrestricted use,  
distribution and reproduction in  
any medium, provided the original  
work is properly cited.

<sup>1</sup>On these issues see further, George Kratsas and Jon Truby, *Regulating Sovereign Wealth Funds to Avoid Investment Protectionism*, 1 J. FIN. REG., 1–40 (2015).

<sup>2</sup>See Santiago Principles: 15 Case Studies, available at <http://www.ifswf.org/pst/SantiagoP15CaseStudies1.pdf>.

## مقدمة رئيس التحرير

إنه لشرفٌ كبيرٌ لي أن أقدم هذا العدد الخاص من «مجلة المراجعة الدولية للقانون» عن صناديق الثروة السيادية، حيث يهدف العدد إلى تعزيز الحوار على الصعيد الدولي نحو القضايا القانونية المعقدة المتعلقة بالاستثمارات ذات القيمة العالية، والحساسة أحياناً من الناحية السياسية، التي تنفذها الهيئات الحكومية، بهدف ضمان تحقيق عائدات للأجيال المقبلة.

إن التعليم المتطور والدراسة الجيدة لقانون صناديق الثروة السيادية، يساعدان الصناديق في منهجيتها نحو التنظيم الذاتي والحاجة إلى الشفافية، وتجنب سوء فهم المشرعين لأهداف الصناديق التي يمكن أن تمنع الاستثمارات ذات المنفعة المتبادلة في الشركات الدولية. إن «مجلة المراجعة الدولية للقانون» كونها مجلة قانونية تصدر بلغتين ساعية للتغلب على الحواجز الثقافية واللغوية والوطنية، جعلها مكاناً فريداً لتناول موضوع من هذا النوع.

سعى ممثلو صناديق الثروة السيادية الرئيسية في العالم، الملتزمة بمبادئ سانتياغو، في الاجتماع السنوي السادس للمنتدى الدولي لصناديق الثروة السيادية، الذي عُقد في الدوحة بدولة قطر في نوفمبر 2014، إلى إيجاد سبل لتعزيز شفافيتها، والامتثال للقوانين المحلية، ولأن مقره في دولة قطر، فإن هذا العدد الخاص توقيته مثالي لمتابعة نتائجه. ونحن سعداء بالنتائج الواردة فيه، بعد إدراج بعض من أكثر الكُتاب المرموقين في هذا المجال. ومع إتاحة هذه المواد مجاناً على شبكة الإنترنت، من المأمول أن تُسهم دراسات وأبحاث هؤلاء المؤلفين والمفكرين المتميزين في رفع مستوى المعرفة والممارسة في هذا المجال.

وفي هذا الصدد، نعبر عن امتناننا الشديد لأعمال محررنا الضيف، الأستاذ جويل سلاوتسكي، الذي ساعدنا في تحقيق هذه الأهداف، من خلال الجهود التي بذلها لضمان الانتهاء بنجاح من هذا الإصدار. كما نعرب عن امتناننا لناشرينا، Bloomsbury Qatar Foundation Journals/QScience.com، الذين يتخطى التزامهم واهتمامهم توقعاتنا دائماً. ونقدر أيضاً الدعم المستمر الذي تلقيناه من إدارة الجامعة، وبخاصة سعادة الأستاذة الدكتورة شيخة بنت عبد الله المسند، رئيس جامعة قطر، ورؤية كلية القانون في ظل عميدنا الدكتور محمد بن عبد العزيز الخليفي.

وختاماً، نود أن نعبر عن بالغ شكرنا وتقديرنا لحكمة صاحب السمو الشيخ تميم بن حمد بن خليفة آل ثاني أمير دولة قطر، الذي أسهمت رؤيته في تمكين مجلتنا من مواصلة تحقيق أهدافها البحثية.